
Protokół nr 28 /XXVIII/08
Sesji Rady Miejskiej w Nowej Rudzie

odbytej w dniu 28 stycznia 2009r.
w sali uroczystości noworudzkiego Ratusza.

Godzina rozpoczęcia-14.00
Godzina zakończenia -15.00

Sprawy regulaminowe:
1. Otwarcie sesji i powitanie gości.
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Miejskiej.

Ad.1. Otwarcie obrad.

Przewodniczący Rady Miejskiej w Nowej Rudzie – Andrzej Behan - otworzył sesję Rady Miejskiej. 
Powitał  radnych  oraz  zaproszonych  gości.  Na  podstawie  listy  obecności  stwierdził,  że  w sesji 
uczestniczy 21 radnych, co stanowi quorum niezbędne do podejmowania prawomocnych decyzji. 
( lista obecności - zał. nr 1)

Proponowany porządek obrad:
3. Sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym od 
dnia 20 grudnia 2008r. do dnia 19 stycznia 2009r. 
4. Podjęcie uchwał :
a) zmieniająca uchwałę Nr 166/XX/08 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 4 lipca 2008r. w 

sprawie  zaciągnięcia  kredytu  długoterminowego w celu  częściowego  sfinansowania  zadania 
„Prace termomodernizacyjne w budynkach użyteczności publicznej w Nowej Rudzie” 

b) zmieniająca uchwałę Nr 167/XX/08 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 4 lipca 2008r. w 
sprawie emisji obligacji komunalnych Gminy Miejskiej Nowa Ruda. 

c) w sprawie „Planu Pracy Rady Miejskiej w Nowej Rudzie na rok 2009.” 
d) w sprawie zatwierdzenia Planu Pracy Komisji Rewizyjnej na 2009r. 
5. Odpowiedzi na interpelacje.
6. Interpelacje radnych.
7. Zapytania radnych. 
8. Sprawy różne.
9. Zakończenie obrad.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  –  Andrzej  Behan  –  powitał  na  sesji  Pana  Jana  Wolana 
wieloletniego Kapelmistrza „Orkiestry Górniczej”

Radny Michał Prokopczak – przybliżył działalność obchodzącej  50 lecie „Orkiestry Górniczej  i 
osobę jej wieloletniego Kapelmistrza Pana Jana Wolana.

Burmistrz Miasta Tomasz Kiliński wraz z Przewodniczącym Rady Miejskiej Andrzejem Behanem 
wręczyli  list  gratulacyjny  z  okazji  50-lecia  Orkiestry  Górniczej  Kapelmistrzowi  Panu  Janowi 
Wolanowi.



Ad.2. Przyjęcie protokołu  z poprzedniej sesji Rady Miejskiej.
           
Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Behan zapytał czy radni mają uwagi do protokołu z XXVII 
sesji sesji Rady Miejskiej w Nowej Rudzie. Wobec braku uwag poddał go pod głosowanie.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 21 głosami „za”  
przyjęła protokół z XXVII sesji Rady Miejskiej w Nowej Rudzie.

posiedzenie opuścił radny Michał Prokopczak

Ad.3.   Sprawozdanie  Burmistrza  Miasta  z  realizacji  uchwał  oraz  prac  w  okresie 
międzysesyjnym od dnia 20 grudnia 2008r. do dnia 19 stycznia 2009r.    (sprawozdanie – zał. nr  
2 do protokołu)

Radna Jolanta Kasprzyk-  pytanie  „w zakresie infrastruktury społecznej” pkt.1 „wydanie 1 decyzji 
w sprawie przyznania świadczeń opieki zdrowotnej finansowanych ze środków publicznych”

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta – nie jest w stanie  powiedzieć jakiej osoby dot. ta decyzja. 
Gmina  w  pewnych  przypadkach  finansuje  osobom  do  tego  uprawnionym  (  tym  które  są 
nieubezpieczone) świadczenia opieki zdrowotnej ze środków z budżetu gminy. 

Radny Janusz Staniocha -  pytanie  „w zakresie wykonywania budżetu miasta” pkt. 2 „dokonanie 
zmiany wydatków w Szkole Podstawowej nr 7” - czy to są oszczędności tegoroczne?

Pan  Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta –  oszczędności dot. rok 2008.

Wobec  braku  dalszych  głosów  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  poddał  pod  głosowanie 
Sprawozdanie Burmistrza Miasta.

Rada Miejska 20głosami „za”:
przyjęła  Sprawozdanie  Burmistrza  Miasta  z  realizacji  uchwał  oraz  prac  w  okresie 
międzysesyjnym od dnia 20 grudnia 2008r. do dnia 19 stycznia 2009r.

Ad.4.Podjęcie uchwał:

a) zmieniający uchwałę nr 166/XX/08 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 04 lipca 2008 r. 
w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego w celu częściowego sfinansowania zadania 
"Prace termomodernizacyjne w budynkach użyteczności publicznej w Nowej Rudzie.

Pan Jan Szeląg – Skarbnik Miasta –w wyniku kolejnego przetargu na udzielenie kredytu na prace 
termomodernizacyjne  nie  otrzymano  żadnej  oferty,  a  pierwotna  uchwała  zakładała  otrzymanie 
pierwszej transzy kredytu w 2008r. Termin otrzymania pierwszej transzy minął i należy dokonać 
zmiany w uchwale.

Przewodniczący Rady Miejskiej  –  Andrzej  Behan  –  poprosił  o  przedstawienie   opinii  Komisji 
Gospodarczej.

Radny Piotr Wróbel – Komisja Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Wobec braku  dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej  poddał  pod głosowanie  projekt 
uchwały zmieniający uchwałę nr 166/XX/08 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 04 lipca 2008 



r. w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego w celu częściowego sfinansowania zadania 
"Prace termomodernizacyjne w budynkach użyteczności publicznej w Nowej Rudzie.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 20 głosami „za” podjęła:

Uchwałę nr 217/XXVIII/09

zmieniającą uchwałę nr 166/XX/08 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 04 lipca 2008 r. w  
sprawie  zaciągnięcia  kredytu  długoterminowego  w  celu  częściowego  sfinansowania  zadania  
"Prace termomodernizacyjne w budynkach użyteczności publicznej w Nowej Rudzie.".”

b)  zmieniający uchwałę Nr 167/XX/08 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 4 lipca 2008 
roku w sprawie emisji obligacji komunalnych Gminy Miejskiej Nowa Ruda

Pan Jan Szeląg – Skarbnik Miasta – w związku z brakiem konieczności wyemitowania w 2008r. 
emisji obligacji serii „Z” należy dokonać stosowanej zmiany w uchwale.

Przewodniczący Rady Miejskiej  –  Andrzej  Behan  –  poprosił  o  przedstawienie   opinii  Komisji 
Gospodarczej.

Radny Piotr Wróbel – Komisja Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Wobec braku  dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej  poddał  pod głosowanie  projekt 
uchwały zmieniający uchwałę Nr 167/XX/08 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 4 lipca 2008 
roku w sprawie emisji obligacji komunalnych Gminy Miejskiej Nowa Ruda.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 20 głosami „za” podjęła:

Uchwałę nr 218/XXVIII/09

zmieniającą uchwałę Nr 167/XX/08 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 4 lipca 2008 roku w 
sprawie emisji obligacji komunalnych Gminy Miejskiej Nowa Ruda.”

c) w sprawie „Planu Pracy Rady Miejskiej w Nowej Rudzie na rok 2009

Przewodniczący Rady Miejskiej  – Andrzej Behana – zapytał  czy  radni chcieliby wnieść swoje 
propozycje  bądź poprawki do przedstawionego „Planu Pracy Rady Miejskiej”

Radny Arkadiusz Michalski -w przedstawionym planie pracy zabrakło sesji tematycznych choćby 
sesji poświęconej noworudzkiemu sportowi, czy też oświacie.

Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Behan –  takie sesje są planowane, jednak nie chciano 
nikomu narzucać   konkretnych terminów  przygotowania sesji tematycznej. Na pewno odbędzie się 
sesja  poświęcona  kulturze,  myśli,  również  że  odbędzie  się  sesja  poświęcona  noworudzkiemu 
sportowi. Aczkolwiek mogą wyniknąć również sesję z danej sytuacji.

Radny Henryk Zimoch – w ubiegłej kadencji odbyła się połączona sesja trzech gmin czy prezydium 
planuje taką powtórkę. Wydaje mu się, że są ważne sprawy do przedyskutowania i na takim forum 
można wiele załatwić.

Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Behan –  jeżeli zaistnieje taka konieczność, potrzeba 
zorganizowania  sesji  trzech  gmin  to  do  takiego  spotkania  dojdzie.  Na  pewno  planowane  jest 



spotkanie z okazji 15-lecia zawarcia porozumienia z naszą sąsiednią gminą w Broumowie. 

Wobec braku  dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej  poddał  pod głosowanie  projekt 
uchwały w sprawie „Planu Pracy Rady Miejskiej w Nowej Rudzie na rok 2009.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 20 głosami „za” podjęła:

Uchwałę nr 219/XXVIII/09

w sprawie „Planu Pracy Rady Miejskiej w Nowej Rudzie na rok 2009.”

d) w sprawie zatwierdzenia Planu Pracy Komisji Rewizyjnej na 2009r.

Radna Halina Gajcy – zgodnie ze Statutem Komisja Rewizyjna co rocznie jest zobligowania do 
przedstawienia  „Planu  Pracy”  w  związku  z  powyższym  przedłożono  ww.  dokument  do 
zatwierdzenia Radzie Miejskiej.

Wobec  braku  dalszych  głosów Przewodniczący Rady Miejskiej  poddał  pod głosowanie  projekt 
uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Pracy Komisji Rewizyjnej na 2009r.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 20 głosami „za” podjęła:

Uchwałę nr 220/XXVIII/09

w sprawie zatwierdzenia Planu Pracy Komisji Rewizyjnej na 2009r.

Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Behan – ma wątpliwości czy plany pracy komisji stałych 
Rady Miejskiej” należny przyjąć uchwałą.

Radny Bogusław Frącek – uważa, że w pierwszej  kolejności należy uchylić uchwałę z 1994r. w 
sprawie  powołania  komisji  stałych  rady i  zakresu  ich  działania  i  uchwalić  na  nowo a  dopiero 
później przyjąć Plany Pracy Komisji.

Pan Krzysztof  Michalak -  Radca Prawny -   zgodnie z  zapisem w statucie plany pracy komisji 
stałych  Rady  Miejskiej”   należy   tylko  przedstawić  Radzie  a  nie  ma  obowiązku  ich 
przegłosowywania. 

Ad.5.Odpowiedzi na interpelacje.

Na poprzedniej sesji radni nie zgłosili interpelacji.

Ad.6. Interpelacje radnych.

Radna Halina Gajcy – złożyła interpelację na piśmie – zał. nr 3

Radna Regina Wałęsa – złożyła interpelację na piśmie – zał. nr 4

Ad.7. Zapytania radnych. 

Radna Regina  Wałęsa  -  na  jakim etapie  są  prace  z  wykonaniem przejścia  dla   pieszych  przy 
skrzyżowaniu ul. Słupieckiej  i ul. Waryńskiego do torów kolejowych oraz przejścia dla pieszych 



przy ul. Słupieckiej i os. XXX-lecia koło przystanku PKS.

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta – odpowiadając na pierwsze pytanie to na chwilę obecną 
trwają prace projektowe związane z przebudową skrzyżowania ,odnośnie przejścia dla pieszych 
odpowie na piśmie.

Ad.8. Sprawy różne.

Radny Arkadiusz Michalski - rozstrzygnięto przetarg na eksploatację oświetlenia ulicznego wygrał 
ponownie Pan Chomik. Czy coś się zmieni w kwestii reakcji na nieświecące lampy, bo są punkty 
świetlne które nie świecą nawet tygodniami, bardzo prosi Straż Miejska na zwracanie uwagi na 
takie sytuacje.  Ulica   Piastów z bólem stwierdza, że wiele płyt chodnikowych jest załamanych i 
popękanych,  należy  zwrócić  szczególną  uwagę,  aby  pojazdy  ciężarowe  na  te  chodniki  nie 
wjeżdżały jest to łatwe do wyeliminowania bo mamy ulice monitorowaną.

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta -   często zdarza się że widzimy albo mrugające albo 
nieświecące  lampy,  dlatego  bardzo  prosi  o  reakcję  i  zgłaszanie  takich  zdarzeń  do  wydziału 
inwestycji do Pana Wiesława Czepietewskiego, który natychmiast zawiadamia o takim fakcie Pana 
Chomika czyli firmę odpowiedzialną za oświetlenie uliczne. 

Radny Piotr Wróbel – „co dzisiaj się stało z kierownikami naszych jednostek organizacyjnych i z 
naczelnikami wydziałów, sala jest pusta nie ma kogo pytać.”

Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Behan – część osób się zwalniało, część pracowników 
jest na urlopach. 

Radny Piotr Wróbel – a dlaczego nie  ma zastępców?

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta -  część osób się zwalniało, część pracowników jest na 
urlopach. Pan radny ma racę faktycznie mogli w sesji uczestniczyć zastępcy.

Radny  Bogusław  Frącek  -  chciałby  złożyć  propozycję  Prezesowi  Noworudzkich  Usług 
Komunalnych  sp.  z  o.o.  odnośnie  prowadzenia  dyżurów  przyjęć  interesantów.  Zaproponował 
wybranie jednego dnia w którym prezes byłby dostępny dla mieszkańców. Prezes przeważnie jest 
niedostępny a mieszkańcy wtedy kierują swoje zapytania do Biura Rady Miejskiej.

Radna  Irena  Caryk  –  zwróciła  się  do  radnych  o  przekazywanie  1%  podatku  dla  organizacji 
pozarządowych np. „Nasza Nadzieja”.

Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Behan – poinformował, że w II połowie lutego odbędzie 
się kolejna sesja Rady Miejskiej.

 Ad. 9. Zakończenie obrad.

W związku  z  brakiem głosów  i  wyczerpania  porządku  obrad  Przewodniczący  Rady  Miejskiej 
zamknął XXVIII sesję Rady Miejskiej w Nowej Rudzie.

Projekty uchwał oraz uchwały podjęte przez Radę stanowią załącznik do protokołu.

Na tym protokół zakończono.

Protokołowała: 


	Godzina rozpoczęcia	-14.00

